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Zápis ze zasedání Akademického senátu dne 4.1.2023 
 
 
 

Zasedání se konalo fyzicky. 
 

Přítomni: Tomáš Džadoň, Tomáš Pospiszyl, Tomáš Hlavina, Vojtěch Míča, Nik Timková, Jana 

Svobodová, Magdalena Vovsová, Tomáš Svoboda, Jan Kracík, Marie Kuklíková, Martin 

Fischer, Alžběta Procházková 

 
Omluveni: Martina Drozd Smutná, Adam Pokorný, Matyáš Zeman 
 
Hostky z vedení AVU: Rektorka Maria Topolčanská (R), koordinátorka magisterského 
programu Jana Kitzlerová (JK) – zástup za prorektorku Janu Bernartovou 

 
Program zasedání: 

 
1. Schválení programu schůze 
2. Schválení zápisu z minulého zasedání ze dne 8.12.2022 
3. Informace vedení ohledně akreditací (koordinátorka Jana Kitzlerová) 
4. Další podněty 

 
 
Průběh zasedání 
 
Předseda senátu dal na úvod zasedání přednost bodu 3. 

 
Ad 3. Informace vedení ohledně akreditací (koordinátorka Jana Kitzlerová) 
 
JK: Stávající akreditace vyprší v roce 2024. Nové akreditace má v gesci Programová rada AVU 
(PR) ve složení: rektorka M. Topolčanská, studijní prorektorka J. Bernartová, koordinátorka 
magisterského programu J. Kitzlerová, T. Pospiszyl, T. Džadoň, V. Míča, V. Kokolia, D. 
Zahoranský, M. Dopitová, M, Meduna). PR se sešla již několikrát a otevřela k diskuzi 
nejpodstatnější témata, která vyplynula také z uspořádané ankety napříč akademickou obcí.  
 
R: Upřesnila, že funkcí Programové rady není řešit výhradně akreditace, rada se na svých 
pravidelných schůzích (každé druhé pondělí v měsíci) zabývá i jinými tématy v rámci 
studijního programu AVU, nicméně inovovat akreditační program výtvarných umění je 
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prioritou. Zájem vedení je svojí optikou (zejména pohledem metodických pozic) zhodnotit, 
co osvědčeně funguje a co je třeba naopak zavést nového a předložit senátu takto 
vykrystalizovanou koncepci jakožto výstup PR. 
R dále na dotaz, proč není členem PR vedoucí oboru Restaurování Adam Pokorný, vysvětlila 
jeho pozici. Oficiálně členem rady je, ale jeho zapojení je vzhledem k tomu, že tohoto oboru 
se akreditační změny nedotknou (pro restaurátory je nutno zachovat 6-ti letého magistra), 
spíše formální, spíše proto ho JK výše nezmínila. 
 
M. Vovsová: Jakou cestou jsou a budou informováni o akreditacích studenti? 
 
Odpověď: JK i R uvedly, že ze schůzí PR jsou pořizovány zápisy, k dispozici senátu, přes 
Studentskou komoru tak tyto informace mohou být předávány studujícím. 
 
Rektorka poinformovala AS o závěrech, které si učinila v rámci vlastního průzkumu 
akreditačních modelů na několika zahraničních uměleckých vysokých školách (mimo jiné 
Vídeň, Berlín). Modely jsou leckdy dost různé – také se objevuje např. „dlouhý“ magistr, 
navazující formu magistra má však AVU jako poměrně specifický model atd. Velmi se 
koncepčně přiklání ke spolupráci s Vídní. 
 
M. Kuklíková: kolik času je na vytvoření koncepce a předložení ministerstvu? 
 
Odpověď R: Časový skluz je poměrně dramatický, máme na to zhruba ¾ roku. 
 
Ze strany Studentské komory byl vznesen dotaz na průběh vyhodnocení ankety. 
 
Adéla Miškanin Holubová  tomuto na pokyn R osvětlila obecně proces vzniku návrhů na 
akreditace na VŠ. Součástí spisu je vždy evaluační příloha, která je záznamem hodnotícího 
procesu. Jeho součástí jsou výstupy ze strany studujících (diskuzní pléna, ankety apod.) a 
dále výstup z vnitřního hodnocení programu (vedoucí katedry, absolventi atd.). Takovéto 
strukturované tvoří jednu z příloh předkládaného akreditačního spisu. 
 
R: Pro vnitřní hodnocení by se mohla sestavit na AVU vnitřní hodnotící rada (možnost 
zaangažovat metodika Martina Škabrahu). 
 
JK: Plánuje se uspořádat rovněž průzkum u absolventů AVU. 
 
 
T. Pospiszyl vysvětlil, že cílem je zavést model, který by nabízel více možností, jak AVU 
studovat, tedy snahou je individuálnější přístup ke studujícím. 
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R poděkovala všem členkám a členům PR za skvělou práci. 
 
 
Ad 4. Další podněty 
 
Výsledky konkurzů 
Rektorka stručně okomentovala výsledky a sdělila, že je v následujícím zveřejní. 
 
Etický kodex 
M. Vovsová opakovaně zdůrazňuje kritický stav Etického kodexu. Připomněla dosud nulovou 
reakci na toto ze strany AS. 
 
 
Ad 1. Schválení programu 
Hlasování: jednomyslné 
Program AS byl schválen. 
 
 
Ad 2. Schválení zápisu z minulého zasedání ze dne 8.12.2022 
Hlasování: 11 pro, 1 se zdržel 
Zápis z minulého zasedání ze dne 8.12.2022 by schválen. 
 
 
Po hlasování se krátce diskutovalo na nadcházejícími volbami do AS a ADP. 
 
Dost kandidátů vypadlo.  
Několik Kandidátů do SK AVU přišlo s aktivní kampaní.  
M. Vovsová připomněla možnost proplacení výdajů v rámci voleb (občerstvení apod.) 
Ohledně nejasnosti kolem seznamu kandidátů doporučil předseda AS volební komisi obrátit 
se na kancléřku. 
Volební komise požádá o předmětné vzory dokumentů k volbám tajemnici senátu, která tyto 
nahraje na MS TEAMS. 
 
Předseda AS na závěr sdělil, že na příštím únorovém zasedání AS AVU dojde k symbolickému 
„předání“ funkcí novým senátorkám a senátorům.  
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Příští zasedání AS: 1. února 2023 
 
 

 
Zapsala Lucie Pesrová 17.1.2023 

 

 

 


